
Boao Forum For Asia
Boao Forum For Asia (BFA) is a non-government, 

non-profit international organization. Initiated in 

1998 by Fidel V. Ramos, former President of the 

Philippines, Bob Hawke, former Prime Minister of 

Australia, and Morihiro Hosokawa, former Prime 

Minister of Japan, Boao Forum for Asia was 

launched by 29 Initial Countries in the Asia Pacific 

and inaugurated on February 27, 2001.

The BFA is focused on Asia with a global vision. 

As the leading dialogue platform for Asian and 

emerging economies, the BFA is committed 

to facilitating economic integration in Asia and 

common development in the Asia Pacific region. 

After years of evolution, the BFA has now grown into 

an open and inclusive forum with global influence.

Initial Countries
The representatives from Australia, the People’s Republic of Bangladesh, Brunei Darussalam, Kingdom of Cambodia, 

the People’s Republic of China, the Republic of India, the Republic of Indonesia, the Islamic Republic of Iran, Japan, the 

Republic of Kazakhstan, the Kyrgyz Republic, the Lao People’s Democratic Republic, Malaysia, Mongolia, the Union of 

Myanmar, the Kingdom of Nepal, the Islamic Republic of Pakistan, the Republic of the Philippines, the Republic of Korea, 

the Republic of Singapore, the Democratic Socialist Republic of Sri Lanka, the Republic of Tajikistan, the Kingdom of 

Thailand, Turkmenistan, the Republic of Uzbekistan, the Socialist Republic of Vietnam (“the 26 BFA Initial Countries”) held a 

meeting at Boao, Hainan Province, the People’s Republic of China (the “PRC”) and formally declared the establishment of 

Boao Forum for Asia on February 27, 2001.

According to the resolution endorsed by the Board Meeting and approved by the members General Assembly respectively 

in 2006 and 2016, Israel, New Zealand and Maldives have been approved to become the BFA Initial Countries, thus the 

total number of the BFA Initial Countries reaching 29.

www.chinesebusinessaward.co.nz

博鳌亚洲论坛
新西兰授权公司
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Secretariat of the Boao Forum for Asia

BFA Research and Training Institute

The Secretariat is a permanent executive establishment of the BFA, whose duties include: making preparations for all 
BFA’s meetings; implementing the resolutions of the General Meeting of Members and the Board of Directors; draf ting 
annual work reports, preparing annual budgets and submitting the same to the Board of Directors for review; raising and 
managing funding for the BFA; formulating and amending BFA’s rules and policies and submitting the same to the Board of 
Directors for approval; handling the accession and withdrawal of, as well as liaison with, members; assisting the Chairman 
in the performance of his/her duties; and performing other responsibilities assigned by the Board of Directors.

Founded in 2001, the BFA Research and Training Institute is an important intellectual support of BFA. Its functions include: 
to identify the theme and sub-topics for the annual conference; to develop and provide economic forecasting on issues 
consistent with the goals and policies of BFA; to provide intellectual resources for BFA conferences, seminars, and 
workshops; to provide human resource development programs for members and other partners of BFA; to establish a 
virtual network and a clearinghouse for other research and training institutes in Asia and elsewhere.

Each year, the Institute publishes three annual reports, including the Annual Report on Progress of Asian Economic 
Integration, the Annual Report on Development of Emerging Economies, and the Annual Report on Asian Competitiveness. 
Each week, the Institute sends the bilingual Asia Economic Weekly to BFA members and partners, updating on the latest 
economic information in and outside Asia. It oversees the publication of the Boao Review, BFA’s official bilingual quarterly 
in Chinese and English, which produces special reports such as the Report on Internet Finance and Report on Rural 
Finance Development.

Mr. XU Lirong

Member of the Council of 
Advisors
Chairman of the Board
China COSCO Shipping 
Corp. Ltd.



BFA Annual Conference
The Annual Conference of the BFA has been held in spring in Boao, Hainan, PRC since 2002. It is a prominent annual 
gathering of government leaders, business elites, leading experts and scholars as well as media leaders, who convene 
together to explore pressing issues and cooperation opportunities.

Themed Conference

Financial Cooperation

Energy, Resources and
Sustainable Development

CEO Dialogue

Youth Communication

Regional Cooperation

Other

●  Financial Cooperation Conference (Dubai, The United 
Arab Emirates; Mumbai, India; London, The United 
Kingdom; Hong Kong, China)
●  International Capital Conference (London, UK; Paris, 
France)

●  Energy, Resources and Sustainable Development 
Conference (Seattle, US; Perth, Australia; Kuala Lumpur, 
Malaysia; Astana, Kazakhstan)
●  Global Energy& Resources Roundtable (Qingdao, 
China)
●  Boao Energy Forum (Tehran, Iran)
●  International Conference on Recycling Economy and 
Sustainable Development (Shenzhen, China)

●  Boao Youth Forum for Asia (Hong Kong, China)
●  Boao Asia Development Forum (Macau, China)
●  Education Forum for Asia (Beijing, China)

●  The International Service Industry Conference 
(Shenzhen, China)
●  World Pharmaceutical Conference (Taizhou, China)
●  International Cultural Industry Conference (Zhongshan, 
China)
●  International Philanthropy Forum (Beijing, China)

●  Boao Forum for Asia Bangkok Conference (Bangkok, 
Thailand)
●  Boao Forum for Asia (BFA) One Belt One Road - the New 
Driver of Global Trade conference (Astana, Kazakhstan)
●  21st Century Maritime Silk Road Roundtable (Colombo, 
Srilanka)
●  Seminar on Infrastructure Connectivity in Asia (Beijing, 
China)
●  Seminar on Connectivity and Inclusive Growth in the 
Asia-Pacific(Bali, Indonesia)
●  Euro Asia Economic Forum (Xi’an, China)
●  Asia FTA Forum (Beijing, China; Qingdao, China)
●  Northeast Asia & Bohai-Rim International Cooperation 
Forum (Langfang, China)
●  Forum on Ecosystem Conversation for Northeast Asia 
(Yinchun, China)
●  World Logistics Conference (Shenzhen, China)
●  Asian Tourism Forum (Guilin, China)
●  The International Cooperation for Tourism Development 
Under a New Paradigm (Hong Kong, China)
●  Asian Cultural Symposium (Kyoto, China)
●  High-level Forum of the World Mega Cities Development 
(Nantong, China)
●  Creating Growth Prospects and Economic Cooperation 
for the Asia Pacific Region (Sydney, Australia)
●  The Future of Globalization  ( Melbourne, Australia)

●  China-Japan Business Leaders Dialogue
(Yokohama, Japan)
●  US-China CEO Dialogue (Bei jing, China)
●  SME Conference (Boao, China)
●  CEO Summit (Shenzhen, China)
●  Middle-East Asia Leadership Forum (Dubai, The United 
Arab Emirates)

(Asia Searching for Win-Win:

New Role for Asia）

(Asia Searching for Win-Win:
An Asia Open to the World）
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Identifying New Growth Drivers)
(Asia Seeking Development for All: 

Restructuring, Responsibility & Cooperation）

(Asia in the Changing World: Moving Towards

Sound & Sustainable Development）

(Inclusive Development: 

Common Agenda & New Challenges）
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Media Partners of AC

Media Club

BFA Annual Conference gains global media attention, over 1000 journalists from 200 influential media 

organizations attend and cover the Conference every year. In 2017, BFA built media partnership 

with: Bloomberg Television, Beijing International Advertising & Communication Group Co., Ltd., 

China Business News, CCTV, China Daily, China Pictorial, CNBC, China News Service, China Radio 

International, Economic Daily, EDI Media Inc., Guiyang Daily Media Group, Global Times, Haymarket 

Financial Media, Hainan Broadcasting Group, JoongAng ILBO, Outlook Weekly, People’s Daily，PR 

Newswire, Phoenix TV, VIVA Mobile Media, Xinhua News Agency, and Wall Street Journal.

21 media leaders from 15 countries attended the Media Leaders Round-table during AC2017. The 

leaders discussed the topic of "New Prospects for Asian Media Cooperation", and exchanged views 

about establishment of AMCO (Asian Media Cooperation Organization).

With the support of many partners, the BFA Secretariat establish the BFA Media Club in 2013 with a 

view to providing media friends with a nonprofit platform for knowledge sharing, information exchange, 

business development, life experiencing, and friend making. Based on the members’ interests and 

needs, the Media Club carries out activities on an irregular basis. 

In addition to its annual conference, BFA has extended its activities to regions outside the mainland of 

China to further expand its influence. With the increase in international cooperation, BFA established a 

Media Brotherhood for overseas events, which containing nine most influential medias of China, will work 

with BFA to jointly create an international public opinion platform for the prosperity, development, and 

win-win cooperation of Asia.

Members of the media brotherhood include the Xinhua News Agency, CCTV, China News Service, 

Phoenix TV, China Radio International, China Business Network, People’s Daily and business portals 

such as Tencent.com, and sina.com.cn. (The list is in no particular order.)

THE
VOICE
OF 
ASIA

Members of the Boao Forum for Asia
By establishing a working network interweaving the worlds of politics, business 
and academia, BFA has for years provided services facilitating the ever-
expanding economic cooperation amongst its members as well as between 
members and non-members. BFA memberships fall into five dif ferent types: 
honorary, initial, diamond, platinum, and ordinary memberships. The first two 
types of membership are no longer open to applications. Now, more than 240 
enterprises/individuals from different countries and representatives of various 
industries have joined the BFA. Ever since the BFA has star ted accepting 
membership applications, it has always been welcoming and expecting the 
participation of new members.

BFA is dedicated to provide rich information and membership activities to 
its members. Through policy analysis, celebrity speeches, scholar lectures, 
business visits and other activities, BFA keeps its members abreast with the 
latest economic development and industry policies and meanwhile of fers 
them high-end platforms for communication and dialogue.

Premium BFA Members
China Baowu Steel Group Corporation

China Petroleum & Chemical Corporation

China Ocean Shipping Companies Group

China Cinda Asset Management 
Corporation

China Development Bank

China Life Insurance Corporation

Ericsson (China) Company Ltd.

China Capital Group

Broad Group

Maersk China Ltd. 

CITIC Group

China Huarong Asset Management 
Corporation

Via Technology Inc.

China National Machinery Industry 
Corporation (SINOMACH)

China Southern Power Grid., Ltd

Reignwood Group

SANY Heavy Industry Co. Ltd,

CEFC China Energy Company Limited

The People’s Insurance Company (Group) 
of China (PICC)

Bank of China Limited

China Minsheng Investment Corp., Ltd

Huayi Brothers Media Group 

Fok Ying Dong Foundation Limited

Macao Foundation 

Pacific Century Cyber Works 

The Wharf(Holdings) Ltd.

Fung Group

CLP Holdings Ltd.

Cross-Straits Common Market Foundation

Shun Hing Power & Transmission 
Equipment Co., Ltd

Central Trading & Development Corporation

Sinar Mars 

Asahi Group Holding Ltd.

Nippon Yusen Kabushiki Kaisha

Toyota Motor Corp.

Mitusubishi Corp.

Sumitomo Chemical Co., Ltd.

Korea International Trade Association  

SK Telecom

KUMHO TIRES

Hanwha Life Insurance

Petronas

Chia Tai Group Co., Ltd.

RGE PTE. Ltd.

Wyeth

Xcoal Energy & Resources

Seagate

Wal-Mart Stores, Inc.

Pfizer Investment Co., Ltd.

Visa Worldwide Pte. Limited

Medtronic

Hancock Prospecting Pty Ltd

Telstra

Volvo Group

JSC National Welfare Fund "Samruk-
Kazyna"

Merck Serono



BFA PARTNERS (2017)

Partners
Since its inception in 2001, the BFA is strongly supported by an extensive network of Fortune 500 companies and 

China top 500 companies. Long-term partners of the BFA include: SABIC, SAIC, FMG, Volvo Group, Evonik Industries 

AG, BMW Group, Audi AG, Maersk (China) Shipping Co., Ltd., Samsung, Kweichow Moutai Co., Ltd., China Fortune 

Land Development Co., HNA Group, SK Group, Bank of America Merrill Lynch, Tata, QQ.com, Deloitte, Qualcomm 

Incorporated, Microsof t, Bill & Melinda Gates Foundation, UPS, Inner Mongolia Mengniu Dairy (Group) Co., Ltd., 

Riverside Group, China Create Asset Management Group, Dongfeng-Nissan Passenger Vehicle Company, Golden 

Brick Capital Management Limited, Woodside Energy Ltd., Ganten, Starbucks (China) Company Limited, Sinopec, 

and Lenovo Group.

The Boao Forum for Asia (BFA) provides its partners opportunities for in-depth interactions with global government 

leaders, business elites, leading scholars and experts as well as senior journalists. Partners will enjoy privileged 

access to invaluable, exclusive and private meeting resources that will enable them to increase brand visibility, 

expand networks and capture business opportunities.

The Boao Forum for Asia looks forward to working with more outstanding companies to contribute to the development 

of Asia and the world economy.



博 鳌 亚 洲 论 坛

2001年2月27日，来自澳大利亚、孟加拉人民共和国、文莱达鲁萨兰国、柬埔寨王国、中华人民共和国、印度共和国、

印度尼西亚共和国、日本国、伊朗伊斯兰共和国、哈萨克斯坦共和国、吉尔吉斯共和国、老挝人民民主共和国、

马来西亚、蒙古国、缅甸联邦、尼泊尔王国、巴基斯坦伊斯兰共和国、菲律宾共和国、大韩民国、新加坡共和国、

斯里兰卡民主社会主义共和国、塔吉克斯坦共和国、泰王国、土库曼斯坦、乌兹别克斯坦共和国和越南社会主义

共和国等 26 个国家的代表在中国海南博鳌召开大会，正式宣布成立博鳌亚洲论坛。

经 2006 年和 2016 年理事会通过并由会员大会批准，新增以色列、新西兰和马尔代夫为论坛发起国，发起国数

量由此增加为 29 个。

博 鳌 亚 洲 论 坛（Boao Forum for Asia, 

BFA）是一个非政府、非营利的国际组织，

由菲律宾前总统拉莫斯、澳大利亚前总理霍

克、日本前首相细川护熙发出倡议，29 个亚

太国家共同发起，于 2001 年 2 月 27 日在中

国海南博鳌宣告成立。

博鳌亚洲论坛立足亚洲，面向世界。作为亚

洲和新兴经济体的首要对话平台，致力于推

动亚洲经济一体化，促进亚太地区实现共同

发展。经过多年的发展，博鳌亚洲论坛日益

成为具有全球影响、开放包容的重要论坛。

发 起 国



咨 询 委 员 会

李在镕 理事 
韩国三星集团副会长

毛超峰 理事 
海南省常务副省长

鲍尔森 理事 
美国原财政部长

卡特林 理事 
俄罗斯工商会主席

塔塔 理事 
印度塔塔集团荣誉主席

沙田泰 理事 
泰国原副总理

希普利 理事 
新西兰原总理

苏希洛 理事 
印度尼西亚前总统

拉莫斯 咨询委员会主席 
菲律宾原总统

霍震寰 咨询委员 
霍英东基金有限公司

（中国香港）
执行总裁

弗里斯特 咨询委员 
澳大利亚福特斯克金属集团

董事长

霍克 咨询委员 
澳大利亚原总理

姜斯宪 咨询委员 
上海交通大学党委书

蒋晓松 咨询委员 
海南博鳌乐城开发控股

有限公司
董事长

龙永图 咨询委员 
中国原外经贸部副部长

宫原耕治 咨询委员 
日本邮船株式会社董事长
日本邮船集团的董事长

捷列先科 咨询委员
哈萨克斯坦原总理

福田康夫 理事长
日本原首相

   曾培炎 副理事长
中国国务院原副总理

周文重 秘书长
中国外交部原副部长

原中国驻美大使

阿齐兹 理事 
巴基斯坦原总理

巴达维 理事 
马来西亚原总理

理 事 会 博 鳌 亚 洲 论 坛 秘 书 处

秘书处为论坛常设执行机构，其职责为：负责论坛所有会议的筹备；执行会员大会和理事会的决议；准备论坛年

度工作报告和年度预算，提交理事会审议；负责论坛资金筹措和运作；负责起草或修改论坛的规章制度，并报理

事会批准；负责会员入会、退会、日常联络等相关服务；负责理事会委托的其它事务；协助理事长履行其职责。

博 鳌 亚 洲 论 坛 研 究 培 训 院
博鳌亚洲论坛研究培训院成立于 2001 年，是论坛的重要智力支持机构。研究培训院的主要职能包括：在对世界经

济研究分析基础上，提出年会主题和议题；组织起草并发表与论坛业务相关的经济预测，及时提供与区域内重大发

展有关的第一手信息，并讨论研究该区域内及其同主要合作伙伴之间与经济、贸易、商业和财政有关的重大课题；

负责为论坛年会、研讨会及其他专题会议提供智力资源；为会员和其他合作方提供人力资源培训；负责建立亚洲地

区乃至全球范围内工作网络及信息交流中心。

研究培训院每年出版三份年度研究报告：《亚洲经济一体化进程年度报告》、《亚洲竞争力年度报告》和《新兴经

济体发展年度报告》。每周监制并发送中英文电子版《亚洲经济周报》，为会员和相关合作伙伴提供最新的亚洲域

内外的经济信息作为参考。监督论坛官方中英双语杂志——《博鳌观察》做好出版发行，指导博鳌观察杂志社做好

《农村金融发展报告》和《互联网金融报告》等行业报告。

冯国经 理事 
冯氏集团主席（中国香港）

吴作栋 理事 
新加坡荣誉国务资政

约翰森 理事 
瑞典爱立信董事长

佐佐木干夫 理事 
日本三菱商事株式会社

高级公司顾问

拉法兰 理事 
法国原总理

泰斯库 咨询委员 
瑞典瓦伦堡家族基金会投

资委员会主席

许立荣 咨询委员 
中国远洋海运集团有限公司

董事长

阿尔 - 拜延 理事 
沙特阿拉伯基础工业公司
副董事长兼首席执行官



博 鳌 亚 洲 论 坛 年 会
从 2002 年起，博鳌亚洲论坛年会每年春季在中国海南博鳌召开，来自世界各地的政府要员、商业精英、专家学者、

媒体领袖聚集博鳌，探讨热点话题、开展交流合作。

《亚洲寻求共赢：亚洲的新角色》

《亚洲寻求共赢：一个向世界开放的亚洲》

《亚洲寻求共赢：合作促进发展》
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《革新 责任 合作：亚洲寻求共同发展》

《变革世界中的亚洲：迈向健康与可持续发展》
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专 题 会 议

金融合作

能源、资源与可持续发展

CEO 对话

青年交流

区域合作

其他

●  金融合作会议（阿联酋迪拜、印度孟买、英国伦敦、

    中国香港）

●  国际资本峰会（英国伦敦、法国巴黎）

●  能源、资源与可持续发展会议（美国西雅图、 

    澳大利亚珀斯、马来西亚吉隆坡、哈萨克斯坦     

    阿斯塔纳）

●  国际能源资源青岛圆桌会议（中国青岛）

●  能源论坛 ( 伊朗德黑兰 )

●  循环经济国际峰会（中国深圳）

●  博鳌亚洲青年论坛（中国香港）

●  博鳌亚洲发展论坛（中国澳门）

●  亚洲教育论坛（中国北京）

●  高端服务业国际峰会（中国深圳）

●  国际医药产业大会（中国泰州）

●  国际文化产业论坛（中国中山）

●  中国全球公益慈善论坛（中国北京）

●  博鳌亚洲论坛曼谷会议（泰国曼谷）

●  博鳌亚洲论坛一带一路：全球经济的新引擎会议   

  （哈萨克斯坦阿斯塔纳）

●  21 世纪海上丝绸之路研讨会（斯里兰卡科伦坡）

●  亚洲基础设施互联互通投融资研讨会（中国北京）

●  亚太基础设施互联互通专题研讨会（印尼巴厘岛）

●  欧亚经济论坛（中国西安）

●  亚洲 FTA 论坛（中国北京、中国青岛）

●  东北亚暨环渤海国际合作论坛（中国廊坊）

●  东北亚生态论坛（中国伊春）

●  世界物流大会（中国深圳）

●  亚洲旅游论坛（中国桂林）

●  国际旅游合作大会（中国香港）

●  亚洲文化合作交流研讨会 – 京都 2006 亚洲文化

      论坛（日本京都）

●  世界大城市带发展高层论坛（中国南通）

●  亚洲经济合作新愿景（澳大利亚悉尼）

●  全球化未来（澳大利亚墨尔本）

●  中日企业家交流会（日本横滨）

●  中美企业家对话（中国北京）

●  中小企业发展论坛（中国海南）

●  企业家峰会（中国深圳）

●  中东论坛（阿联酋迪拜）



媒体合作伙伴

博鳌媒体圈

每届博鳌亚洲论坛年会都吸引超过 200 家全球各大媒体逾千人赴会报道，并与众多有影响力的媒体结成伙伴关系。

2017 年，年会媒体合作伙伴为：彭博电视、北京国际广告传媒集团、第一财经、中央电视台、中国日报、人民

画报、CNBC、中国新闻社、中国国际广播电台、经济日报、美国鹰龙传媒有限公司、环球时报、Haymarket 

Financial Media 集团、海南广播电视台、韩国中央日报、瞭望周刊、人民日报、美通社、凤凰卫视、VIVA 畅读、

新华通讯社、亚洲华尔街日报。

同时，每年年会都有以亚洲为主的各国媒体领袖 20 余人参加媒体领袖圆桌会。2017 年年会期间，来自 中国、美国、

俄罗斯、日本、韩国、新西兰、泰国、土耳其等 15 个国家的 21 位媒体领袖围绕“亚洲媒体合作新未来”的主议

题展开讨论，并就进一步落实媒体合作机制化、搭建亚洲媒体合作新平台、提升亚洲媒体话语权和影响力达成共识。

在众多媒体伙伴的支持下，博鳌亚洲论坛秘书处于 2013 年牵头发起博鳌媒体圈，旨在建立一个供媒体朋友和友

好单位分享知识、交流信息、拓展业务、体验生活、结交善友的日常交流机制。根据圈友的兴趣和需求，媒体圈

不定期组织联谊活动。

除了每年的年会，BFA 每年还在不同国家和地区举办专题会议以拓展影响力。随着国际合作的增加，BFA 集结

中国最有影响力的九家媒体，建立境外会议媒体亲友团，与博鳌亚洲论坛一起，共同为亚洲的繁荣发展与合作共赢，

营造充满正能量的国际舆论空间。包括新华社、中央电视台、中国新闻社、凤凰卫视、中国国际广播电台、第一财经、

人民日报，以及商业门户网站腾讯网和新浪网 ( 排序不分先后 )。

博鳌亚洲论坛通过与政界、商界及学术界建立的网络，为会员与会员

之间、会员与非会员之间日益扩大的经济合作提供服务。博鳌亚洲论

坛会员分为荣誉会员、发起会员、钻石会员、白金会员和普通会员

5 种类型，其中荣誉会员和发起会员已不再接受申请。目前论坛共有

240 多个来自不同国家和地区、代表不同行业的各类会员。自博鳌亚

洲论坛开放会员申请以来，一直欢迎并期待新会员的加入。

博鳌亚洲论坛秘书处致力于为论坛会员提供丰富的信息咨询和俱乐部

活动，通过政策解读、名人讲座、学者论道、商务考察等多种形式的

活动，帮助会员了解最新经济动态和产业政策，并为其提供沟通和交

流的高端平台。

会 员

博鳌亚洲论坛部分重要会员

传
播

声
音

中国宝武集团

中国石油化工股份有限公司

中国远洋海运集团有限公司

中国信达资产管理公司

中国国家开发银行　

中国人寿保险

爱立信（中国）有限公司　

中泽嘉盟投资基金

远大科技集团有限公司

马士基（中国）有限公司　

中国中信集团公司

中国华融资产管理公司

威盛电子『中国』有限公司 

中国机械工业集团有限公司

中国南方电网有限责任公司

华彬投资（中国）有限公司

三一重工股份有限公司

中国华信能源有限公司

中国人民保险集团股份有限公司

中国银行股份有限公司

中国民生投资股份有限公司　

华谊兄弟传媒股份有限公司

霍英东基金有限公司

澳门基金会　

电讯盈科　

九龙仓集团有限公司

冯氏集团

中电控股

两岸共同市场基金会

顺兴电力及输变电设备有限公司

中央贸易开发（股）公司

印尼金光集团　

朝日集团控股株式会社

日本邮船

日本丰田集团

三菱商事

住友化学

韩国贸易协会　

韩国 SK 电讯　

锦湖轮胎　

韩华生命保险

马来西亚国家石油　

正大集团

新加坡金鹰集团

惠氏

美国艾柯斯科能源与资源合伙企业

希捷

沃尔玛百货有限公司

辉瑞投资有限公司

Visa 环球私人有限公司

美敦力

汉科集团

澳大利亚电信

沃尔沃集团

“萨姆鲁克－卡泽纳”国家福利基金

默克雪兰诺有限公司



自 2001 年成立以来，博鳌亚洲论坛得到众多全球 500 强公司以及中国 500 强公司的鼎立支持。沙特基础工业公司、

上汽通用汽车有限公司、福特斯克金属集团、沃尔沃集团、赢创工业集团、宝马集团、奥迪公司、马士基、三星，

茅台集团，华夏幸福基业股份有限公司、海航集团、SK 集团、美银美林、塔塔集团、腾讯网、德勤公司、美国高

通公司、微软公司、比尔及梅琳 . 盖茨基金会、UPS、蒙牛集团、山水文园、中科创金融控股集团、东风日产乘用

车公司、金砖资本、澳德赛能源有限公司、百岁山、星巴克、中国石油化工股份有限公司以及联想集团均为论坛常

年合作伙伴。

博鳌亚洲论坛合作伙伴有机会与全球政商领袖、知名专家学者以及资深媒体人进行深度对话与交流，是企业提升品

牌、拓展人脉、发展商务关系的极佳平台。

博鳌亚洲论坛期待与更多优秀企业一起，为亚洲乃至世界经济的发展作出贡献。

合 作 伙 伴

博鳌亚洲论坛合作伙伴 (2017)



博鳌通—博鳌亚洲论坛官方新媒体平台
Boao Hub-BFA Official New Media Platform

博鳌亚洲论坛官方微信
BFA Official WeChat

博鳌观察 - 博鳌亚洲论坛官方杂志
Boao Review-BFA Official Magazine

0064 21421520 / 0086 13688300007
jolene@nzchinabusiness.cn

Director

Jolene Zhou
周 琳

Level3, 95 hurstmere road, takapuna,Auckland 


